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P r o t o k ó ł  Nr V/ 2007  

               z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 27 marca 2007 r. 

Początek sesji - godz. 9.00 zakończenie - godz. 12.40

Radni obecni :

      1.  Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Gierad Alfreda
5. Kuzianik Alicja 
6. Malik Adam
7. Małek Janusz
8. Michalski Edward
9. Mindur Andrzej
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Stączek Ryszard
12. Szajna Anna
13. Trygar Krystyna
14. Węgrzyn Maria

Radni nieobecni :

       1. Tomków Krzysztof

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy - Pani Teresa Pawłowska 
- Radca prawny - Pani Agata Kustra Frączek
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i  uwag  do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Zarszyn na 2007 r.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu  Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie. 
8. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami w Gminie 

Zarszyn. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Zarszyn.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie sesji.

Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczacy Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

Ad.  2.   Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny   na  wniosek  Wójta  Gminy 
zaproponował włączyć do porządku obrad dwa dodatkowe projekty uchwał :
-  w sprawie  powołania  Rady Społecznej  przy Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej w Zarszynie,
-   w sprawie upoważeniania Przewodniczącego Rady Gminy do wykonywania w imieniu Rady 
Gminy obowiązków określonych w ustawie z dnia 18 października 2006 r o ujawnieniu informacji 
o dokumentach organów bezpieczeństwa z lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów.

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Wójta 
o  włączenie  do  porządku  obrad  dwóch  dodatkowych  projektów  uchwał,  radni  jednomyślnie 
głosowali za ich wprowadzeniem. Zatem porządek obrad poszerzony został o w/w projekty uchwał 
i będzie realizowany począwszy od pkt. 10.  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty. Nie wniesiono do niego żadnych uwag. 

Ad. 4. W interepelacjach głosu nie zabierano.

Ad.  5.  Wójt  Gminy Pan  Andrzej  Betlej  złożył  sprawozdanie  z  działalności  w  okresie  między 
sesjami, w tym z realizacji uchwał Rady Gminy. Sprawozdanie to stanowi załacznik do protokołu. 

- Po wysłuchaniu informacji złożonej przez Wójta Gminy o jego działalności między sesjami jak 
i Referatów UG, radny Ryszard Stączek zwrócił uwagę na szereg wykonywanych prac niemniej 
jednak poprosił Wójta o dołożenie wszelkich starań w celu uporządkowania po okresie zimowym 
przydrożnych rowów, placów na terenu gminy.

Ad. 6.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zarszyn na 2007 r.

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy omówił procedury zmierzającego do uchwalenia budżetu 
gminy,   powołując  się  w  tym  zakresie  na  obowiązujące  przepisy  prawne.  Następnie  poprosił 
Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady o przedstawienie opinii do projektu budżetu na 
2007 r. 

-  Przewodniczący Komisji  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  Pan Adam Malik  oznajmił,  że  na 
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posiedzeniu  odbytym w dniu  13  marca  2007  r  dokonano  analizy  projektu  budżetu  na  2007  r. 
opiniując go pozytywnie. Niemniej jednak w trakcie posiedzenia  wyłoniono wniosek następującej 
treści  –  przeznaczyć  ze  środków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  kwotę  3000  zł 
na badanie opryskiwaczy i 600 zł na badanie gleb. 

-  W  zastępstwie  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty  Kultury  Zdrowia  Prawa  i  Porządku 
Publicznego radny  Janusz Dębski poinformował, że w trakcie przeprowadzonej analizy projektu 
budżetu  gminy  na  2007  r  członkowie  Komisji  wnioskowali  o  zmianę  przyznanych   środków 
w dziale ochotnicze straże pożarne i zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu ,  wnioski te 
uwzględnione  zostały  autopoprawką  Wójta  Gminy.  Wobec  braku  innych  propozycji  zmian 
w projekcie budżetu Komisja zaopiniowała  go pozytywnie.
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krytyna Trygar 
przedstawiła zbiorczą opinię w/w Komisji do projektu budżetu gminy na 2007 r. Opinia ta stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał uchwałę Nr IX/25/2006 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Rzeszowie z dnia 21 grudnia 2006 r w sprawie pozytywnej opinii do przedłożonego projektu 
budżetu na 2007 r. Następnie Wójt oznajmił, iż wnioski wypracowane przez członków komisji jak 
i uwagi zgloszone przez RIO uwględnił jako autopoprawki i ujął je w ostatecznej wersji projektu 
budżetu gminy na 2007 r. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad całością projektu budżetu i wniesionymi do 
niego poprawkami. 

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Ryszard Stączek zabierając głos w dyskusji na wstępie 
poprosił o naniesienie poprawki w  projekcie  uchwały  § 22  w pkt. 2  o treści  „ Nadzór nad 
wykonaniem uchwały powierza się Komisji Rewizyjnej Rady Gminy” skreślając dotychczasowy 
zapis „ Nadzór nad wykonaniem uchwały powierza się Komisjom :Rewizyjnej  i Finansowej Rady 
Gminy”.  Następnie radny poinformował, że  nie ma innych uwag do projektu uchwały budżetowej, 
gdyż uczestnicząc w posiedzeniach Komisji wszelkie niejasności zostały mu wyjaśnione i będzie 
głosował za jego uchwaleniem.

Zgłoszoną  poprawkę  radnego  Stączka  ,  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie.  Za  jej 
wprowadzeniem  radni głosowali jednomyślnie. 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  podkreślił,  iż będzie głosował za uchwaleniem  budżetu  na 2007 r 
stwierdzając jednocześnie że tegoroczny budżet jest tzw. budżetem „ramowym”, gdyż na początku 
roku nie da się wszystkiego uszczegółowić, dobrze że w projekcie budżetu została uwzględniona 
rezerwa. ogólna, celowa  w wys. 1 350 000 zł.  Radny dodał jednocześnie, iż w ciągu roku będzie 
wnioskował o   zwiększenie środków na budowę szatni sportowej w Pielni. Będąc przy temacie 
sportu   radny  poprosił,  by  w  punkcie  lekarkim  w  Długiem nadal  została  utrzymana  poradnia 
sportowa, gdzie powinny być przebadani wszyscy młodzi sportowcy  z terenu naszej gminy.

− Sołtys Jaćmierz Pani Anna Ochęduszko zapytała dlaczego w  § 12 projektu uchwały nie mm 
żadnego zapisu  odnośnie  przydziału środków dotacji  celowych na zadania upowszechniania 
kultury fizycznej wśród dzieci i młodzieży w miejscowości Jaćmierz. 

- Radny Janusz Dębski zabierając głos w dyskusji powiedział, że w tegorocznym budżecie ujęte są 
do  realizacji  niezbędne  zadania  inwetycyjne,  w  pełni  zabezpieczone  zostały   środki  na 
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funkcjonowanie oświaty. Radny stwierdził,  także iż   na remonty  dróg wiejskich , gminnych , 
remonty  mostków  oraz   innych    zadań   niezbędnych   do  codziennego  życia  mieszkańców 
zabezpieczono  środki  finansowe   jedynie  w  stopniu  podstawowym  i  poprosił  by  w  latach 
następnych również i na ten cel przeznaczyć większą ich ilość. Następnie radny zwrócił się z prośbą 
o szybsze dokończenie inwestycji budowy wodociągu w Długiem , niż to jest planowane na 2009 r. 
Uwzględniając  powyższe  radny  oznajmił  ,  że  będzie  głosował  za  uchwaleniem  tegorocznego 
budżetu,  gdyż na tę chwilę spełnia on oczekiwania.

- Kierownik  SPG ZOZ w Zarszynie Pan Dariusz Wanielista powiedział, że ow okresie od 2-3 lat 
kiedy komisyjne dokonano przeglądu stanu obiektów służby zdrowia  na terenie gminy nic się wiele 
w tym zakresie  nie  zrobiło.  Stan techniczny tych  budynków budzi  szereg  zastrzeń.  Następnie 
Kierownik dodał iż NFZ finansuje jedynie usługi medyczne, a utrzymanie obiektów  należy do 
zadań   gminy.  Kierownik  zaznaczył  jednocześnie  ,  jeżeli  gmina  nie  będzie  partycypować 
w  kosztach  tych  remontów  to  będzie  wnioskował  o  przekształcenie  SPGZOZ  na  zakład 
niepubliczny.

- Skarbnik Gminy Pani Teresa Pawłowska udzielając odpowiedzi  Pani Sołtys Annie Ochęduszko 
poinformowała,  że  propozycje  rozdziału  dotacji  na  zadania  w  zakresie  upowszechnia  kultury 
fizycznej wśród dzieci i młodzieży ustalone zostały z Gminną  Radą Sportu w Zarszynie  i uważa, 
że tę propozycję trzeba przyjąć.

- Radny Wojciech Niemiec oznajmił, iż popiera stanowisko wypracowane na posiedzeniu Komisji 
Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa  i  Finnasów   i  przedstawione  w  opinii  do  budżetu 
Przewodniczącej Komisji. Stanowisko to dotyczyło ustalenia pewnej  zasady , iż mieszkańcy ci 
którzy w trakcie budowy  w danej  miejscowości  sieci  wodociągowej  nie chcieli   skorzystać z 
doprowadzenia  tej  sieci  do ich gospodarstwa ,  to  muszą odczekać okres conamniej   kilku lat. 
Stwierdzono  bowiem, że takie  ciągłe  wracanie  z  budową tych sieci,  do niby już  zakończonej 
inwestycji  ,  wstrzymuje  prace  w  innych  miejscowościach.  Nie  będzie  to  dotyczyć  budynków 
nowowybudowanych. Jednocześnie radny zapytał Wójta, czy już został rozstrzygniety przetarg na 
rozbudowę oczyszczalni ścieków  w Zarszynie. W dalszej wypowiedzi radny wyraził nadzieję, iż  w 
ciągu roku w budżecie gminy wygospodarowane zostaną środki na zakończenie remontu Szkoły 
Podstawowej w Bażanówce.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przytoczył kilka stwierdzeń mówiąc ,  że 
tegoroczny budżet na pewno wszystkich w pełni nie zadawala gdyż każdy z radnych reprezentujący 
daną  miejscowość ma swoje wizje i marzenia, jednak jak dalej dodał Przewodniczący budżet ten 
jest  budżetem gminy.  Ponadto  jak  zaznaczył   Przewodniczący  Rady  budżet  ten  jest  napewno 
bezpieczny  według  opinii  RIO  przedstawionej  przez  Wójta.  Ponadto  Przewodniczący  Rady 
zaznaczył , że budzet ten można również nazwać  trudnym,  gdyż jest uchwalany dopiero w marcu 
z uwagi na zmieniające się przepisy finansowe.

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 r.
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy jednym glosie wstrzymującym się. Uchwała 
podjęta została większością głosów. Stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oglosił 15 minutową przerwę.

Ad.  7.   Po  wznowieniu  obrad Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył 
dyskusję  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Gospodarki 
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Komunalnej w Zarszynie. 

Wójt  Gminy  uzasadniając  celowość  podjęcia  przedmiotowej  uchwały  powiedział,  że  plan 
przychodów i  wydatków Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w Zarszynie  w zakresie  gospodarki 
odpadami zakłada wpływy z usług w wysokości 120 000 zł. Jest to niewystarczająca kwota na 
pokrycie  kosztów  prowadzenia  tej  działalności.  W  związku  z  powyższym  ZGK  wnioskuje 
o  przyznanie  dotacji  w  kwocie  42  617  zł  brutto  do  240  (Mg)  ton  odpadów  segregowanych. 
Kwotę  i zakres dotacji określa uchwała budżetowa. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finnasów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała,  że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt w/w uchwały wnioskując 
o jej przyjęcie. 

- Radny Adam Malik zapytał Kierownika  ZGK czy kiedykolwiek była robiona przymiarka do tego, 
aby na odpadach  segregowanych Zakład mógł zarabiać przynosić dochód, a nie  ciągle go dotować 
z budżetu gminy.

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie Pani Krystyna Stasiczak odpowiedziała, 
że tak i w związku z tym Zakład posiada zakupioną   prasę do prasowania plastikowych butelek 
PET. Prowadzenie tego typu działalności nie przynosi żadnych wymiernych korzyści , gdyż koszty 
z tym związane  są dużo większe  od przychodu mając na względzie transport robociznę i zbyt 
niską cenę za ten surowiec.

Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu 
Gospodarki  Komunalnej  w Zarszynie.  Uchwała ta  podjęta  została jednomyślnie.  W głosowaniu 
udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zgodnie z art. 14 ust. 
13  pkt  1  sprawozdanie  z  realizacji  planu  gospodarki  odpadami  organ  wykonawczy  gminy 
przedkłada radzie gminy i  zarządowi powiatu w terminie do dnia 31 marca po upływie okresu 
sprawozdawczego.  Informacja w powyższej sprawie przesłana została radnym i sołtysom wraz z 
zaproszeniem na sesję. Nie zabierano głosu w dyskusji nad złożonym sprawozdaniem.

Ad.  9.  Kolejny punkt  porządku obrad  dotyczył  podjęcia  uchwały w sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowych stanowiących własność gminy Zarszyn. 

Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, że :
-działka nr 332 o pow. 0,54 ha położona jest w Jaćmierzu o obecnie jest wydzierżawiana osobie 
fizycznej. Zebranie wiejskie w dniu 17.12.2006 r pozytyuwniue zaopiniowało sprzedaż tej działki. 
- działka nr 807/4 o pow. 1 008 m2 położona w Nowosielcach ( działka położona k/rzeki Pielnica, 
obecnie  wydzierżawiana  osobie  fizycznej).  Rada  Gminy Zarszyn  w dniu  27.09.2006  r  podjęła 
uchwałę o sprzedaży działki nr 807/1 o pow. 0.24 ha, jednak w trakcie postępowania okazało się, że 
z części działki   korzystają mieszkańcy Nowosielec przy podejściu do rzekia ponadto w czasie 
pomiarów okazało  się  ,  że  działka  posiada  powierzchnię  mniejszą  o  ok.  0,02  ha.  Dlatego  też, 
działka zostanie dokładnie pomierzona i podzielona, 
-  część  działki  nr  1018  o  pow.  ok.  0.20  ha  położona  w  Odrzechowej  Pastwiska  zabudowana 
budynkiem  byłej  szkoły  podstawowej.  Związek  Harcerstwa  Polskiego-Hufiec  Ziemi  Sanockiej 
zrezygnował  z  użytkowania  budynku  w związku z  tym istnieje  konieczność  zagospodarowania 
przedmiotowej  nieruchomosci.  Zakupem tej  nieruchomości zainteresowane jest  Koło Łowieckie 
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„RYŚ” w Rymanowie. Zebranie wiejskie w dniu 17.02. 2007 r pozytywnie zaopiniowało sprawę 
sprzedaży  w/w  nieruchomości  po  uprzednim  wydzieleniu  i  pozostawieniu  w  zasobach  gminy 
drugiej części działki. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finnasów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała , że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały, 
wnioskując o jej przyjęcie.

W dyskusji głosu nie zabierano.
  
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowych , stanowiących 
własność Gminy Zarszyn. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 
radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

 Ad. 10.  Dodatkowy zgłoszony punkt do porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie 
powołania  Rady  Społecznej  przy  Samodzielnym  Publicznym  Gminnym  Zakładzie  Opieki 
Zdrowotnej w Zarszynie. 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, że na ostatniej sesji 
odbytej w miesiącu lutym br. nie została podjęta uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej 
przy SPGZOZ w Zarszynie z uwagi na brak do dnia sesji informacji o wytypowaniu do w/w składu 
Rady przedstawiciela Wojewody. Natomiast pismem z dnia 16 marca br. Wojewoda Podkarpacki 
wskazał swojego przedstawiciela.  

- Radny Janusz Dębski w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa 
i  Porządku  Publicznego  poinformował,  że  członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  skład 
osobowy  Rady  Społecznej  działającej  przy  Samodzielnym  Publicznym  Gminnym  ZOZ 
w Zarszynie. 

Innych głosów dyskusji nie zabierano.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny podddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie  powołania  Rady  Społecznej  przy  Samodzielnym  Publicznym  Gminnym  Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  11. Kolejnym  dodatkowym  punktem włączonym  do  porządku  obrad  był  projekt  uchwały 
w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do wykonania w imieniu Rady Gminy 
obowiązków  określonych  w  ustawie  z  dnia  18  października  2006  r  o  ujawnieniu  informacji 
o dokumentach organów bezpieczeństwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych dokumentów ( Dz.U.Nr 
218, poz. 1592 z poźn. zm).

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał projekt uchwały w powyższej 
sprawie. 

Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddal 
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady 
Gminy do  wykonania  w imieniu  Rady Gminy obowiązków  określonych  w  ustawie  z  dnia  18 
października 2006 r o ujawnieniu informacji  o dokumentach organów bezpieczeństwa z lat 1944 – 
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1990 oraz treści tych dokumentów ( Dz.U.Nr 218, poz. 1592 z poźn. zm). Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

-  Radna  Alfreda  Gierad  wyjaśniła  dlaczego  wstrzymała  się  od  głosowania  nad  uchwaleniem 
budżetu gminy na 2007 r.  Stwierdzając,  że jej zdaniem tegoroczny  budżet nie jest bezpieczny , 
jest  on  maksymalnie  „rozciągnięty”  jest  to  budżet  zbliżający  się  do  połowy  dopuszczalnego 
zadłużenia,  a prognoza  wychodzenia z długu brzmi zbyt optymistycznie.  Radna stwierdziła,  że 
po  wykonaniu  rozbudowy  oczyszalni  ścieków  w  Zarszynie,  rozpocznie  się  budowa  sieci 
kanalizacyjnej  w Odrzechowej,   Pielni  ,  a  to  z  kolei   związane będzie  z  zaciąganiem nowych 
kredytów i pożyczek. 

- Radny Ryszard Stączek poinformował, że na wniosek radnych Rady Gminy jak i Rad Sołeckich 
Jaćmierza, Posada Jaćmierskiej i Jaćmierza Przedmieście  - Zarząd Przedsiębiorstwa Komunikacji 
Samochodowej „Connex Sanok” planuje uruchomienie  bezpośredniej   linii autobusowej relacji 
Sanok – Rzeszów p.  Zarszyn,  Jaćmierz,  Turze  Pole  ,  Brzozów,   na której  komunikacja  będzie 
wykonywana    codziennie  od  1  września  do  30  czerwca  w  godzinach  określonych  nowym 
rozkładem jazdy. 

- Radny Adam Malik zabrał głos w następujących sprawach wnioskując o :
- wyremontowanie  i posprzątanie  przystanku PKS w Posadzie Jaćmierskiej, 
- wyremontowanie drogi powiatowej Zarszyn – Jaćmierz jak i uprzątnięcie śmieci zalegających
  w rowach wzdłuż tej drogi, 
- uprzątnięcie ze śmieci tzw. „zakrętu” na drodze powiatowej Zarszyn do Jaćmierza., gdyż tam dalej
   robi się wysypisko śmieci.

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o poprawę wyglądu estetycznago Zarszyna poprzez :
 -  dokończenie budowy parkingu obok budynku Urzędu Gminy w Zarszynie,
 -  zakupienie  i zamontowanie  w tzw. „centrum Zarszyna” conajmniej  2-3 ławek,
 -  wyremontowanie ogrodzenia na posesji mienia gminnego na przeciwko PBS w Zarszynie,
 -  uporządkowanie terenu wokół budynku Urzędu Gminy,  
 -  uprzątnięcie hałdy gruzu na działce k. pomnika,
-   ponadto radna wnioskowała o zakup i zamontowanie  w każdej miejscowości,  conajmiej
     po 2-3  kosze na śmieci  jak  również zobowiązać wszystkich kierowników sklepów do 
     ustawienia przy każdym sklepie kosza na śmieci.    

-  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny poparł   wnioski  zgłoszone  przez  radną 
Krystynę Trygar   kierując jednocześnie do Kierownika ZGK w Zarszynie prośbę o rozważenia 
możliwości  zmiany  dotychczasowego  ustawienia  pojemników  na  odpady  komunalne  ,  które 
obecnie  zlokalizowane  są    na  parkingu  obok  budynku  Urzędu  Gminy  i  stacji  kolejowej 
w Zarszynie. 

- Pani Aleksandra Rysz sołtys wsi Posada Zarszyńska poruszyła problem dotyczący   fukcjonowania 
ośrodka zdrowia w Zarszynie. Jej zdaniem pracujący  tam lekarze przyjmują                    w ciagu 
dnia zbyt mało pacjentów, a co tym samym  nie wszyscy chorzy potrzebujący pomocy lekarskiej 
mogą z niej skorzystać. Zwróciła się zatem z pytaniem do Kierownika SPG ZOZ                      w  
Zarszynie  Pana  Dariusza  Wanielisty,   czy  istotnie  lekarze  mają  ustalony  dzienny  limit 
przyjmowania pacjentów i dlaczego w poniedziałek nie wypisują recept na kontynuację leczenia. 
Pani Sołtys dodała ,  że ona jak i większość mieszkańców poruszona jest   tą  sytuacją,  dodając 
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jednocześnie,   że składki na ubezpieczenie zdrowotne wszyscy musimy  regularnie opłacać. 

-  Radny Zygmut  Ołowiańczyk  zapytał  ,  czy w roku bieżącym przewidywane jest  zatrudnienie 
pracowników  w  ramach  prac  interwencyjnych.  Bowiem  taki  pracownik  byłby  niezbędny 
w przygotowaniu  boiska sportowego w Pielni przed zbliżającymi się rozgrywkami piłkarskimi.

- Pan Wiesław Józefczyk Sołtys wsi Odrzechowa postulował,  ażeby  w trakcie roku budżetowego 
w ramach zmian budżetowych uwzględnić zapis § 8 Statutu Sołectwa Odrzechowa  co pozwoliłoby, 
aby  planowana  nadwyżka  dochodu  uzyskiwana  ze  sprzedaży  drewna  z  lasu  mienia  gminnego 
znajdującego się w Odrzechowej i z dzierżawy łąk była wydatkowana tylko i wyłącznie na potrzeby 
wsi Odrzechowa  w oparciu o uchwały zebrań wiejskich. Jednocześnie stwierdził , że  nie widzi 
powodu  dla  którego  zapis  tego  Statutu  nie  jest   przestrzegany.  Następnie  przedstawił   sposób 
wywózki drewna z lasu wskazując na trudne warunki w lesie jak i na drogach dojazdowych do tego 
lasu,   które to  problemy należałoby rozwiązać poprzez  prowadzenie remontów składów i  dróg 
w ramach środków pozyskanych ze sprzedaży drewna. 

- Pani Anna Ochęduszko Sołtys Jaćmierza  wnioskowała w następujących sprawach:
- przywiezienia dwóch samochodów żwiru na remont drogi  zniszczonej podczas budowy sieci
  wodociągowej
- ustawienia w tej miejscowości  kilku koszy na śmieci,
- przyjazd z urzędu gminy  upoważnionego pracownika,  by wspólnie z nim ustalić które prace
  remontowo- porządkowe można by wykonać na terenie Jaćmierza,
- podjęcia działań  zmierzających  do wprowadzenia w  Szkole Podstawowej w Jaćmierza nauki
  języka angielskiego.
Ponadto poinformowała zebranych, że w Jaćmierzu powstał konflikt pomiędzy  jedną z mieszkanek 
której dom sąsiaduje z przystankiem PKS, a gromadząca się tam na młodzieżą. Zdaniem skarżącej 
się Pani przesiadująca  tam młodzież  zachowuje sie głośno i zakłóca ciszę nocną. 

- Pan Edward Mazur Sołtys Posady Jaćmierskiej poinformował, iż  mieszkańcy sołectwa niechętnie 
uczestniczą w zebraniach wiejskich i często dla ważności  podejmowanych   uchwał zebrania brak 
jest  qworum.  Wobec  powyższego  Sołtys  zawnioskował  o  zmianę  zapisu  w  Statucie  Sołectwa 
polegającą  na  wprowadzeniu  zmiany z  zakresie  liczby mieszkańców obecnych  na  zebraniu  dla 
ważności podejmowanych przez zebranie uchwał.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, że z dniem 30 kwietnia br. mija 
termin składania oświadczeń majątkowych  i poprosił o przestrzeganie tego terminu. 

Ad. 13. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

-  Pani  Krystyna  Stasiczak  Kierownik  ZGK  w  Zarszynie  odpowiadając  na  pytania  w  zakresie 
utrzymania  czystości i porządku na terenie gminy poinformowała, że czyszczenie rowów  wzdłuż 
dróg powiatowych  należy do zarządcy dróg w powiecie.  W tym roku napewno trzeba będzie 
kompleksowo rozwiązać temat zakupu i zamontowania w każdej miejscowości koszy na śmieci,  co 
powinno znacznie przyczynić się do zmniejszenia zaśmiecania terenu.  Wraz z nadejściem wiosny 
ZGK przystąpi do uporządkowania terenu na tzw. „zakręcie” w kierunku Jaćmierza. Następnie Pani 
Kierownik  zwróciła  się  z  prośbą  do  sołtysa  Zarszyna  o  ewentualne  wskazanie  innego  miejsca 
ustawienia  pojemników  na  odpady  segregowane.Pani  Kierownik  zwóciła  się  także  z  prośbą 
o  przystąpienie do wyremontowania  drogi prowadzącej do oczyszczalni ścieków. 
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- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur odpowiedział 
Pani Sołtys z Jaćmierza, że na tę zniszczoną  drogę podczas budowy  wodociągu przywieziono 
jeden samochód żwiru i to na razie musi wystarczyć.

-  Kierownik  SPG  ZOZ  w  Zarszynie  Pan  Dariusz  Wanielista  wyjaśnił  Pani  Sołtys  z  Posady 
Zarszyńskiej  między innymi,   że lekarz dziennie przyjmuje  tylu pacjentów ile  może przyjąć  w 
ramach kontraktu  z Narodowym Funduszem Zdrowia  dodał przy tym  że taki jest obecnie system i 
w taki sposób jest on finansowany. Ponadto Kierownik wyjaśnił, że  sprawa  nie wypisywania   w 
poniedziałki recept na kontynuację leczenia jest  jego wewnętrznym zarządzeniem, gdyż w te dni 
występuje  zwykle większa ilość chorych  potrzebujących lekarskiej porady po dniach wolnych od 
pracy.

-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  odpowiedział  sołtysowi  Edwardowi 
Mazurowi , że na najbliższej sesji Rady Gminy powołana zostanie doraźna Komisja Statutowa , 
której zadaniem będzie przygotowanie wnioskowanych zmian w statutach sołectwach.

-  Skarbnik  Gminy Pani  Teresa  Pawłowska   podziękowała  za  uchwalenie  budżetu  dodając  ,  że 
w dalszej  kolejności   zostanie  opracowany układ wykonawczy budżetu  gminy.  Następnie  Pani 
Skarbnik  odniosła  się  do  podjętej  uchwały  zebrania  wiejskiego  w  Odrzechowej  w  sprawie 
zagospodarowania nadwyżki dochodu z mienia gminnego , mówiąc między innymi, że w budżecie 
gminy nie są wydzielone środki dla jednostek pomocniczych gminy. 

-  Wójt  Gminy  podziękował  radnym  za  podjęcie  uchwały  budżetowej  na  2007  r  stwierdzając 
jednocześnie, iż  tegoroczny budżet  na pewno w pełni nie zabezpiecza realizacji wszystkich zadań 
iwestycyjnych. Ponadto Wójt dodał,  że bez zaciągania kredytów  nie można  byłoby  wykonać 
żadnej większej inwestycji i są to trudne decyzje, niemniej jednak w połączeniu z pozyskiwaniem 
dodatkowych środków finansowych pozwalają nam realizować pewne zadania. Zadłużenie gminy 
jest bezpieczne wraz z zachowaną  granicą  bezpieczeństwa. Ponadto Pan Wójt dodał , że podobnie 
jak  w  latach  ubiegłych  budżet  ten  w  ciągu  roku  może  być  modyfikowany  w  zależności  od 
pozyskiwania nowych źródeł  finansowania inwestycji.  Zaznaczył  także,  iż   na realizację  zadań 
bieżących budżet ten został w pełni zabezpieczony.  Następnie  poinformował o przeprowadzonym 
przetargu na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Zarszynie w ramach , którego wpłynęły  cztery 
oferty  z których najtańsza opiewa na  kwotę 10 400 tys zł, a najdroższa to prawie 13 mln  zł 
w  stosunku do kosztorysu wyjściowego. Wójt jednocześnie poinformował , że do 23 kwietnia br. 
winna i  być  podjęta  decyzja,   czy zostanie podpisana  umowa w uzależnieniu od stanowiska 
władz centralnych dotyczącego odblokowania środków  finansowych na realizację zadań z zakresu 
oczyszcania  ścieków w kontekscie  nowego  priorytetu  związanego  z  budową  stacji  uzdatniania 
wody na terenie kraju. 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że temat  utrzymania czystości porządku na 
przystankach w przydrożnych rowach jest  tematem trudnym,  dodając  że  tyle  się  o  tym mówi, 
a ludzie i tak zaśmiecają wokoło. Wraz z nadejściem wiosny te prace porządkowe muszą zostać 
wykonane siłami gminy , aczkolwiek jest to ustawowym obowiązkiem przewoźników.

- Radnej Krystynie Trygar wyjaśnił,  że  od maja br. prace porządkowe na terenie gminy  bedą 
prowadzone w ramach prac społeczno-użytecznych. Pan Wójt podziękował radnej za zgłoszenie 
wniosku o ukończenie remontu parkingu obok budynku Urzędu Gminy w Zarszynie.Jednocześnie 
Wojt  dodał, że liczy na to,  iż w niedługim okresie czasu uruchomiona zostanie kolejna edycja 
składania wniosków do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  z działania Odnowa Wsi i wtedy 
można będzie pozyskać dodatkowe środki między innymi na remont parkingu , pomnika  i innych 
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podobnych działań.

- W sprawie podjętej uchwały zebrania wiejskiego w Odrzechowej Wójt odpowiedział, że uchwała 
ta  wypłynęła  zbyt  późno w stosunku do zawansowania  prac  nad budżetem. W związku z  tym 
sprawy będące  jej  merytoryczną  treścią  będą  rozpatrywane  na  etapie  opracowywania  projektu 
budżetu gminy na roku 2008 r. 

-  Sołtys Annie Ochęduszko Wójt odpowiedział, że również widzi potrzebę zamontowania  kilku 
koszy na śmieci na terenie Jaćmierza jak i w innych miejscowości  dodając jednocześnie , że na ten 
cel  trzeba  będzie  pozyskać  dodatkowe  środki.  Problemem  jednak  będzie  wywóz  nieczystości, 
bowiem gmina nasza nie posiada własnych służb oczyszczania.
- Odnosząc się  do sprawy konfliktu pomiędzy jedną z mieszkanek,  a młodzieżą przesiadująca 
w godzinach  nocnych  na  ławce  przystanku  PKS w Jaćmierzu  powiedział  ,  że  prośba  tej  Pani 
o usunięcie ławki  z tego przystanku może się odbyć wyłącznie za zgodą miejscowej ludności jako, 
że ławka służy ogółowi społeczeństwa.  
- Wójt zasugerował, by  sprawę przyjazdu pracownika urzędu gminy do Jaćmierza w celu  ustalenia 
wykonania  prac  remontowych  uzgodnić   z  Kierownikiem  Referatu  Gospodarki  Komunalnej 
w Urzędzie Gminy.
- Odnośnie wprowadzenia nauki języka angielskiego w Szkole  Podstawowej w Jaćmierzu Wójt 
odpowiedział , że w szkole tej jest pełny etat nauki języka niemieckiego,  natomiast  język angielski 
jest prowadzony jest w ramach  zajęć  pozalekcyjnych. Następnie Wójt dodał, że przeprowadził 
rozmowę  z  Panią  Dyrektor  Szkoły w wyniku której  ustalono,  iż  przy aprobacie  Rady Szkoły 
można  będzie  etapowo  przechodzić  z  nauczania  języka  niemieckiego  na  język  angielski  jako 
podstawowego języka obcego w szkole. Jest to jednak proces wieloletni.

Ad.  14.  Na  zakończenie  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  złożył 
wszystkim zebranym świąteczne życzenia i podziękował za aktywny udział w obradach i ogłosił 
piątą sesję Rady Gminy Zarszyn w kadencji 2006 – 2010 za zamkniętą.

Protokołowała :
Irena Kasza


